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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 30. maj 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 631 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine Brix 
(EL).

Spørgsmål nr. 631:
”Ministeren bedes redegøre for, hvordan smertebehandlingen i Danmark kan 
blive bedre, herunder om regeringen vil arbejde for en national handleplan for 
smertebehandlingen. Der henvises til artikel i Metroexpress. 
http://www.metroxpress.dk/nyheder/dansk-smertebehandling-halter-langt-
bagud-i-europa/KObleC!LnW30GueyNgs/”

Svar:
Jeg kan oplyse, at jeg er meget opmærksom på, at ventetiden på de tværfagli-
ge smertecentre er alt for lang. 

Patienter med kroniske smerter, som har brug for højt specialiseret behand-
ling, lever dagligt med meget store smerter. Det er ikke rimeligt, at patienterne
skal vente i lang tid på at komme til relevant udredning og behandling på et
smertecenter. Jeg er meget opmærksom på de store omkostning den lange 
ventetid medfører både for samfundet og for den enkelte patient. 

Jeg må samtidig slå fast, at det er et regionalt ansvar at sikre den nødvendige 
behandling - herunder også at indgå aftale med andre regioner eller behand-
lingssteder i de situationer, hvor regionen ikke selv kan levere det nødvendige 
behandlingstilbud. Jeg kan heller ikke tro andet, end at regionerne også synes, 
at ventetid i op til flere år ikke er acceptabelt.

Jeg kan oplyse, at jeg derfor vil drøfte sagen med regionerne med henblik på
at få bragt ventetiderne ned. 
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